

By RENÉ BAZIN

J'É crois que le Roi Albert et la Belgique, en se sacrifiant, comme ils l'ont fait, pour le droit, ont sauvé l'Europe.

Je crois, pour agir avec cette décision, il fallait un roi, c'est-à-dire un chef responsable devant l'histoire, de famille ancienne et préparée.

Je crois qu'il fallait aussi un peuple chrétien, capable de comprendre, d'accepter et de porter l'épreuve.

Je crois que les Alliés devront d'abord restaurer le royaume de Belgique, et que l'exemple donné par le Roi et par le peuple sera glorifié dans tous les pays de civilisation, tant que le monde lira l'histoire.

*TRANSLATION by Florence Simmonds*

*I believe that King Albert and Belgium, in sacrificing themselves, as they have done, for Right, have saved Europe.*

*I believe, that in order to act with such decision, it was essential to have a King, that is to say, a leader responsible to history, of an old and proven stock.*

*I believe, that for such action, a Christian nation*

*was essential, a nation capable of understanding, of accepting and of enduring the ordeal.*

*I believe, that the first duty of the Allies will be to restore the kingdom of Belgium, and that the example shown by the King and his people will be exalted in all civilised countries as long as the world reads History.*